ÚČELOVÝ INFINITIV
Účelový infinitiv použijeme, pokud říkáme, za jakým účelem nějaká činnost či děj probíhá. Podmínkou je, aby oba děje měly stejný podmět - tedy: Já dělám něco, abych já.... 
V běžné angličtině se používá pouze infinitiv s TO, v literárním či formálnějším stylu můžeme použít i vazbu IN ORDER TO + infinitiv, nebo SO AS TO + infinitiv (méně běžná). 
Příklady:

a) I went out to get some bread.
b) I went out in order to get some bread. 

c) I went out so as to get some bread. 

Pokud je účel záporný, přidáme před TO částici NOT, a to pouze u použití b) a c). Použití a) v záporu nelze! U záporného účelového infinitivu je naopak běžnější varianta c).

Příklady:

b) I get up early in order not to be late. 
c) I get up early so as not to be late.
!! Tento způsob nelze použít, když jsou podměty odlišné

Zavolal jim, aby na něho počkali. - He called them in order to wait for him.
